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STATENCOMMISSIE CULTUUR EN WELZIJN 
 
Verslag van de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn, gehouden op 16 mei 2007 in 
het provinciehuis te Assen. 
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Met kennisgeving afwezig: 
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1. Opening 
 
De VOORZITTER opent de vergadering. Hij wenst de commissie een vruchtbare periode en een goede 
samenwerking met de voorzitter toe.  
 
2. Mededelingen 
 
De VOORZITTER wil allereerst een moment stilstaan bij het overlijden van Klaas Jonker. De heer  
Jonker heeft drie periodes in de staten gezeten; de laatste periode is vooral getekend door zijn ziekte en 
ten slotte door zijn overlijden. Hij was een alleraardigste en gemakkelijk benaderbare collega. Hij koes-
terde het harmoniemodel. De herinneringen aan Klaas Jonker zijn positief en warm gekleurd. Namens 
de Statencommissie wenst spreker de familieleden van de heer Jonker en ook de CDA-fractie veel 
sterkte toe in deze moeilijke periode. 
 
Bericht van verhindering is binnengekomen van mevrouw Goudriaan. 
Er is een werkbezoek aan de Provinciale Bibliotheekcentrale voorzien op 6 juni 2007. Tot nu toe hebben 
zich 9 leden aangemeld.  
Op 12 september 2007 (ochtend met lunch) zal een bezoek worden gebracht aan de Brede Overleg-
groep Kleine Dorpen (BOKD) te Elp. Onderwerp van discussie zal zijn het landschappelijk bouwen op 
dorpse schaal. Daarbij zal ook gesproken worden over tussenschoolse opvang en multifunctionele dien-
stencentra in relatie tot kleine dorpen. 21 november 2007 wordt een werkbezoek gebracht aan Drents 
Plateau. 
Over de presentaties op 20 juni en 19 september a.s. zal nog nadere informatie worden verstrekt.  
 
3. Vaststelling van de agenda 
 
De VOORZITTER deelt mee dat agendapunt 17 in verband met verplichtingen van de heer Munniksma 
na agendapunt 8 aan de orde zal worden gesteld. 
 
Mevrouw MASTWIJK stelt voor agendapunt 16 door te schuiven naar de volgende vergadering. Haar 
fractie heeft nog geen tijd gehad om dit punt door te spreken. 
 
De heer BEERDA kan zich daarbij aansluiten. Het stuk is naar zijn mening onvoldoende onderbouwd. 
 
Ook mevrouw PANNEKOEK is van mening dat de Statencommissie moet kunnen discussiëren over een 
voldragen stuk. Het lijkt haar dat de vertegenwoordigers van de Centrale Huisartsendienst Drenthe eerst 
met het college in gesprek moeten gaan. 
 
De heer KUIPERS deelt mee dat ook zijn fractie nog geen gelegenheid heeft gehad het stuk te bespre-
ken. Hij heeft de indruk dat het vooral in financieel opzicht nog onvoldoende onderbouwd is. Ook daar-
om wil hij het overleg tussen de Centrale Huisartsendienst Drenthe en de verantwoordelijke gedepu-
teerde afwachten. 
 
Mevrouw STIJKEL vindt het een sympathiek initiatief, maar wil het overleg tussen de sector en de ge-
deputeerde afwachten. 
 
De heer ESSEVELD kan zich vinden in het voorstel om de behandeling van agendapunt 16 door te 
schuiven naar de volgende vergadering. 
 
De VOORZITTER stelt vast dat de Statencommissie instemt met het voorstel van mevrouw Mastwijk om 
agendapunt 16 van de agenda af te voeren. 
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De gewijzigde agenda wordt aldus vastgesteld.  
 
4. Verslag vergadering 14 februari 2007 en lijst van toezeggingen 
 
Het verslag van de vergadering van 14 februari 2007 wordt conform het ontwerp vastgesteld. 
 
De VOORZITTER deelt mee dat de lijst van toezeggingen aan de orde zal komen bij agendapunt 7.  
 
5. Ingekomen stukken 
 
De ingekomen stukken worden voor kennisgeving aangenomen.  
 
6. Rondvraag 
 
Mevrouw SMITH vraagt naar de stand van zaken van de wachtlijsten voor de jeugdzorg in Drenthe. Is er 
aanleiding om bij het kabinet aan te dringen op extra geld? 
 
De VOORZITTER stelt vast dat mevrouw Smith ermee instemt, deze kwestie aan de orde te stellen bij 
de jaarstukken. 
 
7. Brief van het college van GS van 14 maart 2007 over de stand van zaken van gedane toe-

zeggingen in vergaderingen van staten en statencommissies 
 
De heer BEERDA merkt op dat hij weinig heeft gemerkt van toezegging nummer 2, lange termijn (diver-
siteitsbeleid). 
 
Mevrouw SMITH sluit zich daarbij aan. Zij heeft begrepen dat er inmiddels in Assen een antidiscrimina-
tiebureau is heropend. 
 
Mevrouw HAARSMA had gehoopt dat er op dit punt iets voortvarender had kunnen worden gewerkt. 
Men staat in de startblokken, maar de kans is groot dat de conceptrapportage pas na de zomervakantie 
zal verschijnen. Begin juni zal het antidiscriminatiebureau in Assen worden geopend. 
 
Mevrouw PANNEKOEK neemt aan dat er meer op dit vlak wordt gedaan en vraagt om nadere informa-
tie. 
 
Mevrouw HAARSMA antwoordt dat nog overleg zal worden gevoerd met de gemeenten over de manier 
waarop het rijksbeleid vorm en inhoud moet worden gegeven. Dat zal hoogstwaarschijnlijk in het begin 
van het najaar plaatsvinden. 
 
Mevrouw PANNEKOEK vraagt verder wanneer de gedeputeerde in gesprek gaat met verschillende 
partijen (toezegging nummer 4, lange termijn, over ondersteuning koren en orkesten). 
 
De heer MUNNIKSMA antwoordt dat er enige vertraging is opgetreden, maar dat het zeker de bedoeling 
is om het overleg weer op te pakken. Hij komt hierop terug. 
 
Mevrouw SMITH is blij met de passage in het nieuwe collegeprogramma dat er een provinciale  
museumnota komt.  
Op de website van de provincie staan alleen de gehonoreerde subsidieaanvragen. Zij wil ook graag 
weten welke aanvragen niet zijn gehonoreerd plus motivatie.  
Bij de moties mist zij de motie over de provinciale monumentenverordening. Wanneer zal de Staten-
commissie informatie krijgen naar aanleiding van motie nummer 1? 
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De heer MUNNIKSMA antwoordt ten aanzien van de Monumentenverordening dat het college bezig is 
met de voorbereiding hiervan in het kader van het Collegeprogramma en de Voorjaarsnota Plus.  
Hij vraagt zich af of het verstandig is om gemotiveerd aan te geven waarom bepaalde subsidieaan-
vragen niet zijn gehonoreerd. Als de aanvrager zich daarin niet kan vinden, staat de weg van bezwaar 
en beroep open. Als dat niet gebeurt, is het nog maar de vraag of provinciale staten dat ook moeten 
weten.  
 
De heer HEMSTEEDE wijst erop dat in de jaarstukken al de nodige gegevens staan. 
 
Mevrouw SMITH is het niet eens met de gedeputeerde. Zij vindt dat hij gewoon de gevraagde informatie 
moet verschaffen. 
 
De heer MUNNIKSMA meent dat de staten vooral de kaders moeten aangeven. Als het college foute 
besluiten neemt, zal dat zeker door de aanvragers aan de orde worden gesteld. Binnen die kaders moet 
je af en toe "nee" zeggen om op andere momenten "ja" te kunnen zeggen. 
 
8. Statenstuk 2007-284; Jaarstukken 2006 
 
De heer HEMSTEEDE vraagt of de bezuinigingen bij I2D terechtkomen bij STAMM. 
Het was de bedoeling dat de jeugdzorgwachtlijsten per 1 januari 2007 niet langer zouden zijn dan de 
wet voorschrijft. Hoe is de stand van zaken op dit punt en wat zijn de verwachtingen? 
Op pagina 178 staat dat de grondslagen voor de jeugdzorg nog steeds niet helder zijn. Heeft deze con-
statering invloed op (de resultaten van) het beleid en wanneer zullen die grondslagen wel helder zijn? 
Welke stappen gaat het college op dit punt ondernemen? In het stuk staat dat de voorziening jeugdzorg 
tot een bedenkelijk peil is gedaald. Wat gaat het college doen om hierin verbetering te brengen? Het 
college had zich terecht voorgenomen om het aanbod van kunst en cultuur in buurten en dorpen te be-
vorderen, maar gemeld wordt dat daaraan niets is gedaan. Waarom niet? En wanneer gaat het college 
er wel iets aan doen? Ook is er geen aandacht besteed aan het openbaar vervoer voor minder mobiele 
groepen. En ook hier kan de vraag worden gesteld: waarom niet en wanneer dan wel? 
Bestuur en Management Consultants (BMC) heeft een onderzoek gedaan naar de mogelijkheid om de 
beeldendekunstgelden over te hevelen naar het Centrum Beeldende Kunst Drenthe (CBK) en kwam tot 
een negatief advies. Waarom? En heeft dit gevolgen voor het CBK Drenthe? 
Het is een goede zaak dat de bedrijvenkunstuitleen kostendekkend is geworden. Moet dat ook niet gel-
den voor de kunstuitleen aan particulieren? Vindt het college een door de overheid gefinancierde kunst-
uitleen wenselijk?  
Waarom worden de bij het CBK Drenthe gewerkte uren niet opgenomen in de registratie?  
Door de betrokkenheid van Kobalt lijkt het project Klaor veur de start goed ingebed te zijn. Dat staat 
althans op pagina 208. Is dat nog steeds het geval nu Kobalt failliet is? 
Het college schrijft dat het een goed beeld heeft van de rol en de taken van K&C Drenthe in het ama-
teurkunstveld. Geldt dat voor alle werkterreinen van K&C? Wat houden die taken precies in? In het veld 
bestaat hierover soms onduidelijkheid. 
Het college wil in 2007-2008 € 399.000,-- besteden aan het Actieplan cultuurbereik. Zullen de gelden in 
de komende tijd wél kunnen worden weggezet? Kan niet jaarlijks verantwoording worden afgelegd? 
Er worden nogal wat subsidieaanvragen afgewezen (pagina 366). Zou dat ook komen omdat voor de 
aanvragers onduidelijk is wat de provincie wel en niet subsidieert? Wat denkt het college te gaan doen 
om ervoor te zorgen dat er minder aanvragen moeten worden afgewezen? 
 
De heer VAN DE BOER is tevreden over de indeling van de jaarstukken. Toch kan het af en toe wat 
duidelijker. Hij noemt als voorbeeld de Realisatie ecologische hoofdstructuur in 2006 (pagina 125). Daar 
staat "zie 1.1" en daaronder staat dan "verwerving en/of functiewijziging van geplande hectares".  
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Je denkt wellicht dat dat verband houdt met de daaraan voorafgaande tabel, maar daar staat "jongeren 
bewustmaken van natuurwaarden". Spreker is toen het spoor kwijtgeraakt.  
Vastgesteld moet worden dat RTV Drenthe op een aantal indicatoren onvoldoende scoort. Is de  
gedeputeerde van plan om die indicatoren te betrekken bij de aanvraag voor de zendconcessie in 2008? 
 
Mevrouw SMITH hoopt dat het streven om de jaarstukken nog concreter te maken, zal lukken. 
Zij mist cijfers bij het programma Opgroeien. Verder leidt het verwijzen naar andere programma’s nogal 
tot wat zoekwerk. Niet altijd worden nulmetingen en streefwaarden genoemd, zodat controle moeilijk is. 
De website sportindrenthe.nl is verouderd. Of hij moet worden geactualiseerd, of hij moet worden weg-
gelaten. De website over vrijwilligerswerk in Drenthe ziet er veel beter uit. Wel is het jammer dat er in de 
gemeenten Westerveld en Midden-Drenthe nog geen kennisnetwerk is. 
Er staan verder ook enkele slordigheden in het stuk. Zo is de toelichting op pagina 205 (Parels van 
Drenthe) van 2005 en niet van 2006. Op pagina 302 komt de balans van 2006 niet voor.  
Een opmerkelijk gegeven is dat er bij de diverse programma’s nogal wat geld is overgebleven. Kan de 
gedeputeerde ingaan op de oorzaken daarvan? Het is jammer dat er zoveel geld op de plank blijft lig-
gen.  
Kan het college iets meer informatie geven over de provinciale bijdrage aan EuroChamp?  
Ten slotte wijst spreekster erop dat de subsidiëring projecten archiefbeleid blanco is gelaten. 
 
Mevrouw STIJKEL is blij met dit statenstuk omdat het goed laat zien waarmee de provincie bezig is.  
Wanneer zullen de grondslagen voor de jeugdzorg wél helder zijn? Zijn er inmiddels maatregelen ge-
nomen om de wettelijke aanspraken op jeugdzorg te kunnen blijven waarborgen? 
Het initiatief "Thuis in je buurt" is blijven hangen op een plan van aanpak (PvA). Wat is daarvan de re-
den en is het de bedoeling om dit initiatief alsnog van de grond te krijgen? 
 
Mevrouw KAAL sluit zich aan bij de vragen over de wachtlijsten voor de jeugdzorg.  
Kan het college aangeven wanneer de evaluatie van Mensen in het middelpunt de Statencommissie zal 
bereiken? 
 
Mevrouw HAARSMA deelt mee dat er in Drenthe geen wachtlijsten voor de jeugdzorg zijn. Drenthe 
heeft door middel van een realistisch PvA al het geld kunnen wegzetten en continuïteit in de zorg kun-
nen waarborgen. Er wachten momenteel acht jongeren op jeugdzorgaanbod, maar hierbij gaat het dus 
om wachttijden en niet om wachtlijsten. Bij de GGZ bestaan wel wachtlijsten, maar het is moeilijk om 
daar als provincie de vinger achter te krijgen. Dat zou best wat transparanter kunnen, want kinderen die 
niet bij de GGZ terecht kunnen, komen tijdelijk bij de jeugdzorg terecht. Hetzelfde geldt voor LVG-
jongeren. Het spreekt vanzelf dat de provincie in gesprek blijft met de desbetreffende instellingen om te 
voorkomen dat de jeugdzorgwachttijden groeien. 
 
De heer HEMSTEEDE vraagt of de gesprekken met de GGZ iets hebben opgeleverd. 
 
Mevrouw HAARSMA herhaalt dat het erg moeilijk is om cijfers van de GGZ te krijgen.  
De voorziening jeugdzorg is inderdaad tot een bedenkelijk peil gedaald. Uit die reserve zijn de nodige 
investeringen gedaan. Vooral de toename in de sfeer van de jeugdbescherming leidde tot de noodzaak 
van voorfinanciering. In IPO-verband is dit probleem nadrukkelijk aan de orde gesteld, maar het wach-
ten is nog steeds op een financieringssystematiek die meer rekening houdt met het aantal patiënten in 
relatie tot het zorgaanbod. Omdat het college van mening is dat er meer geld in deze reserve moet, zal 
het met een voorstel daartoe komen. 
Hopelijk zal het ministerie binnenkort komen met nadere regelgeving voor de grondslagen van de 
jeugdzorg. 
De bezuinigingen bij I2D gaan inderdaad over naar STAMM.  
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Voor wat betreft kunst en cultuur zouden BOKD en STAMM samenwerken, maar dat verliep nogal 
moeizaam. De taakopvattingen van beide instellingen liepen namelijk nogal uiteen. De twaalf initiatieven 
zijn een zachte dood gestorven. Het is de bedoeling dat er straks twee grootschalige initiatieven komen.  
Het is spreekster niet bekend dat er geen aandacht is geschonken aan openbaar vervoer voor minder 
mobiele doelgroepen. In het kader van de WMO heeft de provincie hiervoor uitdrukkelijk aandacht ge-
vraagd. Zij zegt toe te zullen nagaan wat de betekenis is van de passage op pagina 190. 
 
De heer LOOMAN wijst erop dat de provincie al geruime tijd bezig is met een verbetering van de plan-
ning- en controlecyclus. In de Voorjaarsnota PLUS komen voorstellen te staan die ertoe moeten leiden 
dat er meer wordt gefocust op prioritaire beleidsdoelen. Als de werkelijke ontwikkelingen niet stroken 
met het voorgenomen beleid, wordt dat rechtgetrokken door middel van begrotingswijzigingen. De dis-
cussie moet vooral gaan over de vraag waarom er een afwijking is van het voorgenomen beleid. 
Uiteraard wordt in de bekostigingsverklaring rekening gehouden met de afnemende kijkdichtheid van 
RTV Drenthe. Het is de bedoeling dat het college in oktober met een voorstel komt voor de periode 
2008-2013. De criteria staan in de Provinciale medianota. De afnemende kijkdichtheid is overigens niet 
een typisch Drents probleem. Momenteel wordt nagegaan hoe de situatie in Drenthe zich verhoudt tot 
die in andere provincies. 
 
De heer MUNNIKSMA zegt enigszins verbaasd te zijn over de wijze waarop de Statencommissie de 
jaarstukken behandelt; het lijkt hem dat er vooral over de hoofdlijnen moet worden gesproken en dat 
detailpunten in een andere setting aan de orde moeten worden gesteld. 
Met het gegeven dat er niets is gedaan aan de bevordering van het aanbod van kunst en cultuur (K&C) 
in buurten en dorpen is weinig mis. Hier ligt namelijk een eerste taak voor de gemeenten. De provincie 
doet er overigens wel iets aan in het kader van cultuureducatie. Daarnaast wordt er momenteel gewerkt 
aan een Cultuurhistorische Waardenkaart.  
Uitgangspunt is dat kunstuitleen aan bedrijven kostendekkend moet zijn en dat de provincie er nog iets 
bijlegt als het gaat om particulieren. De vraag is natuurlijk hoe ver zij daarin moet gaan, ook in relatie tot 
de subsidies aan bibliotheken. 
Op grond van een BMC-advies over het overhevelen van beeldendekunstmiddelen naar het CBK is 
besloten tot een pas op de plaats. 
Nagegaan wordt of het mogelijk is, het werk van Kobalt ten behoeve van de streektaal in de nieuwe 
constellatie een plek te geven. Hetzelfde geldt voor de personen die zich hiermee bezig hebben gehou-
den. Zo nodig komt het college hierop terug. 
Het is inderdaad wenselijk dat de taken van K&C scherper worden omschreven. 
Soms lukt het niet om de uitgetrokken gelden te beleggen. Dat hoeft niet een probleem te zijn, maar als 
dat in achtereenvolgende jaren het geval is, moet de vraag worden gesteld of er niet anders mee moet 
worden omgegaan. 
Er zijn nogal wat subsidieaanvragen gedaan waarvan het maar de vraag is of de provincie daar "ja" op 
moet zeggen. Soms is het wenselijk "nee" te zeggen om ervoor te zorgen dat andere instanties ook hun 
verantwoordelijkheid nemen. 
 
Mevrouw KLIP deelt nog mee dat de ontbrekende informatie over subsidiëring projecten archiefbeleid 
alsnog naar de Statencommissie zal worden gestuurd1. 
 
TWEEDE TERMIJN 
 
Mevrouw PANNEKOEK herhaalt haar pleidooi voor een inhoudelijke discussie over taken en functies 
van K&C en het CBK. 

                                                      
1  Het kopje Subsidiëren projecten en archiefbeleid op pagina 217 is onterecht opgenomen onder 38409 Informatiekanalen  

(bibliotheken en regionale omroep). Het programmaonderdeel Informatiekanalen komt namelijk twee keer voor; op pagina 203 
is het eerste deel te zien onder 38307 Informatiekanalen (archieven en musea). Daar wordt op pagina 204 ook uitgebreid in-
gegaan op de realisatie van de beleidsvoornemens ten aanzien van archieven.  
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De heer BEERDA ondersteunt van harte dit pleidooi. Hij vindt wel dat nu eens niet met sleutelfiguren uit 
het veld moet worden gesproken want hij heeft het gevoel dat veel sleutels op dezelfde sloten passen. 
 
De VOORZITTER vraagt of mevrouw Pannekoek er een formeel voorstel van wil maken. 
 
Mevrouw PANNEKOEK antwoordt dat zij een oproep doet aan het college en dat de diverse woordvoer-
ders daarbij ongetwijfeld hun diensten zullen willen aanbieden. 
 
De heer HEMSTEEDE wijst erop dat bevordering van K&C in dorpen en buurten een provinciaal item is. 
Vandaar zijn vraag waarom in de nota moet worden vermeld dat er niets aan gedaan is. 
 
Het lijkt de heer MUNNIKSMA uitermate zinvol om een inhoudelijke discussie te voeren over taken en 
rollen van K&C en het CBK.  
Omdat het in de jaarstukken is vermeld, is bevordering van K&C in dorpen en buurten inderdaad een 
provinciaal item. Het lijkt spreker echter verstandig in de komende bestuursperiode na te gaan op welke 
terreinen de provincie ertoe doet en op welke terreinen andere instanties hun verantwoordelijkheid moe-
ten nemen.  
 
8a. Publicatie "De provincies, kijk zo zit dat. De culturele infrastructuur op regionale schaal in 

kaart gebracht", toegezonden bij brief van het IPO van 19 april 2007  
(op verzoek van de PvdA geagendeerd)  

 
De heer HEMSTEEDE wijst erop dat Drenthe erg laag scoort als het gaat om de verdeling van rijksgel-
den ten behoeve van de culturele infrastructuur op regionale schaal. Dat kan twee dingen betekenen: 
Drenthe doet het heel goed op eigen kracht of Drenthe mist de boot. Spreker heeft de indruk dat dit 
laatste het geval is en daarom vraagt hij het college wat het daaraan denkt te gaan doen. Wat vindt het 
van de suggestie om de Drentse culturele infrastructuur in kaart te brengen? Dan ontstaat er meer dui-
delijkheid over de geldstromen en de sterke en zwakke punten.  
 
Ook mevrouw PANNEKOEK stelt vast dat de Randstad erg hoog scoort en dat de regio’s er bekaaid 
afkomen. In IPO-verband wordt hiervoor met een zekere regelmaat aandacht gevraagd. Omgerekend in 
uitgaven per hoofd van de bevolking scoort Drenthe overigens goed. De gedeputeerde moet met het 
oog op de noodzakelijke schaalgrootte inzetten op het noordelijk verband. Ten slotte moet de geestver-
wante fracties in de Tweede Kamer erop worden gewezen dat er ook buiten de Randstad veel mensen 
zijn die van hoogwaardige kunstuitingen willen genieten. 
 
De heer STELPSTRA onderschrijft de woorden van de hem voorafgaande sprekers.  
 
De heer D.B. DIJKSTRA sluit zich aan bij het betoog en de vragen van de heer Hemsteede. Op  
pagina 86 van de publicatie staat dat de provincies geen zicht hebben op de aansluiting van de landelij-
ke ondersteuningsstructuur op de provinciale structuur. Geldt dit ook voor Drenthe? 
 
De heer VESTER onderschrijft van harte de oproep van de directeur van het IPO. Drenthe scoort erg 
laag, terwijl er toch behoefte is aan meer cultuur. Erg belangrijk is ook de export van cultuur. Voor ont-
wikkeling en behoud van de Drentse identiteit moet meer geld worden uitgetrokken. Als de Kamer pleit 
voor laagdrempelige cultuurvoorzieningen, moet zij daarvoor ook de nodige middelen ter beschikking 
stellen. 
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De heer KUIPERS meent te kunnen concluderen dat de Drenten een bescheiden volkje zijn. In Drenthe 
gebeurt natuurlijk wel het nodige en hij is het eens met mevrouw Pannekoek dat vooral een noordelijke 
benadering moet worden gevolgd. Op die manier kan wellicht meer geld uit de "rijksruif" worden gehaald 
om de verhoudingen iets minder scheef te doen zijn. 
 
De heer MUNNIKSMA beaamt dat de rijksgelden ten behoeve van de culturele infrastructuur ongelijk 
worden verdeeld. Dat er in de Randstad meer gebeurt, is niet verwonderlijk, maar de verschillen zijn te 
groot. Het ligt inderdaad voor de hand om vooral in te zetten op een noordelijke benadering, maar niet 
vergeten moet worden dat er ook specifieke Drentse speerpunten zijn die in aanmerking komen voor 
rijksgelden. Hij noemt in dit verband de PeerGroup in Veenhuizen en het jeugdtheater in Drenthe. Het 
college blijft alert. Op 20 juni a.s. vindt er overleg plaats met minister Plasterk.  
Hij zegt toe het culturele veld in Drenthe op hoofdlijnen in kaart te zullen brengen. Zo'n kaart kan inder-
daad een goed fundament zijn voor de vervolgdiscussie. 
 
TWEEDE TERMIJN 
 
De heer HEMSTEEDE had graag een concreter antwoord gehoord. Waar nodig en mogelijk moet in 
noordelijk verband worden opgetrokken, maar het is duidelijk dat er ook tussen de drie noordelijke pro-
vincies verschillen zijn. Hoe komt het toch dat Drenthe ook in dit verband zo laag scoort? 
 
De heer KUIPERS vraagt of het college zich nog wat actiever kan opstellen jegens de gemeenten. In de 
publicatie staat namelijk dat gemeenten nauwelijks reppen over onderlinge samenwerking. Versnippe-
ring maakt de kans dat je subsidie krijgt er niet groter op. 
 
Mevrouw PANNEKOEK merkt aan het adres van de heer Hemsteede op dat Drenthe voorzieningen mist 
die er in Groningen wel zijn, zoals een conservatorium en een kunstopleiding. Daarom is een noordelijke 
benadering essentieel; dat laat onverlet dat er ook ruimte kan zijn voor specifieke Drentse cultuur-
uitingen. 
 
De heer VESTER wijst er nog op dat uit het rapport "Leven en wonen in Drenthe" blijkt dat cultuur in 
Drenthe onderaan staat in de beleving van de Drenten. Er is dus geen enkele reden om tevreden te zijn 
over de financiële inspanningen op dit punt. 
 
De heer MUNNIKSMA beaamt dat er aanleiding kan zijn voor de vaststelling dat Drenthe er op cultureel 
gebied nog wel een schepje bovenop kan doen. Tegelijkertijd moet worden vastgesteld dat de provincie 
nu al een substantiële bijdrage levert.  
Voor de verdeling van de rijksmiddelen worden "landsdelige" afspraken gemaakt. Belangrijke voorzie-
ningen zijn in de stad Groningen gehuisvest, maar hebben hun werkterrein ook in Drenthe. Dat kan een 
deel van de scheefgroei verklaren. 
 
9.  Notitie van het Onderzoeksbureau OCWZ van 11 april 2007 over de instelling van een 

Klankbordgroep voor de Bestuurscommissie OCWZ 
 

 Mevrouw SMITH vindt het jammer dat haar fractie geen plaats kan krijgen in de Klankbordgroep. Zij 
vraagt of de andere fracties het mogelijk willen maken dat haar fractie alsnog vertegenwoordigd wordt. 
Dat zou kunnen door de verordening te wijzigen. Het kan ook zijn dat andere fracties vooralsnog niet 
willen deelnemen aan de Klankbordgroep. De fractie van GroenLinks zou dan die plaats kunnen inne-
men. 
 



 

   9
 

De heer BEERDA voelt weinig voor wijziging van de verordening. Zijn voorkeur gaat uit naar de tweede 
mogelijkheid. Het korte bestaan van de Klankbordgroep heeft nu al geleerd dat er een goede bijdrage 
kan worden geleverd aan de kwaliteit van de onderzoeken en aan de relatie tussen Statencommissie en 
staten. 
 
Mevrouw SMITH wijst er nog op dat in het verleden voor D66 ook een uitzondering is gemaakt. 
 
De heer VESTER deelt mee dat zijn fractie graag wil toetreden tot de Klankbordgroep. 
 
De heer VAN DE BOER is van mening dat de verordening voor deze gelegenheid niet mag worden 
gewijzigd. De tweede optie is een uitvoeringskwestie. 
 
Mevrouw MASTWIJK sluit zich daarbij aan. De verordening is duidelijk. 
 
Ook mevrouw STIJKEL kan zich vinden in de woorden van de heer Van de Boer. 
 
De heer ESSEVELD vindt eveneens dat de verordening moet worden gehandhaafd. 
 
De VOORZITTER stelt vast dat de verordening niet zal worden gewijzigd en dat de volgende leden  
zitting nemen in de Klankbordgroep: Beerda, Vester, Pannekoek-van Toor, Stijkel-Kuijpers en Mastwijk-
Beekhuijzen. 
 
10. Notitie van de Bestuurscommissie OCWZ van 4 april 2007 over plan van aanpak voor wer-

ving en selectie van nieuwe leden Bestuurscommissie OCWZ 
 
Mevrouw TUINSTRA (OCWZ) meent dat de notitie voor zich spreekt. Zij wijst er nog wel op dat in de 
selectiecommissie ook meerdere leden van de Klankbordgroep kunnen zitten. 
 
Mevrouw MASTWIJK vindt dat laatste erg belangrijk, al was het maar om te voorkomen dat de commis-
sie een te hoog PvdA-gehalte krijgt. Een brede politieke vertegenwoordiging lijkt haar gewenst. 
 
De VOORZITTER gaat ervan uit dat de selectiecommissie tijdelijk kan worden uitgebreid met mensen 
die niet uit PvdA-kring komen.  
 
11. Brief van GS van 15 februari 2007 over Marsrouteplan bibliotheekvernieuwing, actualise-

ring 2007 
 
De heer D.B. DIJKSTRA stelt vast dat het goed gaat met het Marsrouteplan. Er zijn goede professionals 
bezig en ook valt het zeer toe te juichen dat er maar liefst 700 vrijwilligers bij het bibliotheekwezen zijn 
betrokken. Hij kan zich vinden in de drie hoofdlijnen: de digitale bibliotheek, marketing en functieverbre-
ding. 
De bibliotheekwereld is onder invloed van internet en ook door de vergrijzing van de samenleving aan 
een continu veranderingsproces onderhevig. Heeft het college een visie ontwikkeld richting 2015/2020? 
Is de gedeputeerde ook niet van mening dat het een goede zaak zou zijn als alle gemeentelijke biblio-
theken op dezelfde wijze met elkaar zouden samenwerken? Zo ja, wil zij enige druk in die richting uit-
oefenen? 
Een knelpunt is het lage eigen vermogen van de Provinciale Bibliotheekcentrale (PBc). Dat knelpunt is 
ontstaan doordat de provinciale bijdrage in de loonkosten geen gelijke tred heeft gehouden met de  
cao-verplichtingen. Wat denkt de gedeputeerde hieraan te gaan doen? 
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De heer STELPSTRA spreekt zijn tevredenheid uit over het Marsrouteplan dat een hoge mate van  
externe gerichtheid kent. Er wordt toegewerkt naar concrete resultaten zodat er gemakkelijk gecontro-
leerd kan worden. 
 
Mevrouw PANNEKOEK is het van harte eens met de drie prioritaire lijnen: marketing, functieverbreding 
en de digitale bibliotheek. Het is belangrijk dat er nieuwe doelgroepen worden bereikt en daarom is een 
marketingplan erg belangrijk. Daartoe moet de PBc met innovatieve impulsen komen. 
De PBc moet nog de omslag maken naar een organisatie die diensten levert waar vraag naar is. Heeft 
de gedeputeerde de indruk dat de PBc voldoende innovatief vermogen heeft om die omslag te maken?  
De gemeentebibliotheken moeten leren hun opdrachten helder te formuleren waarop de PBc gemakke-
lijk kan inspelen. Wanneer zullen de gemeenten daartoe in staat zijn? Een goede samenwerking is  
cruciaal voor de toekomst van de bibliotheek in Drenthe. Wat gebeurt er als de basisbibliotheken geen 
producten van de PBc willen afnemen? 
 
De heer ESSEVELD kan zich vinden in de Marsroute. Wel wil hij graag weten wat de toekomstvisie van 
het college is.  
 
De heer HEMSTEEDE stelt vast dat het netwerk van bibliotheken opdrachten geeft aan de PBc en dat 
de PBc tegelijkertijd een adviesfunctie vervult. Hoe verhoudt zich dat tot elkaar? 
Het college schrijft dat de activiteiten en projecten van de bibliotheken in Drenthe zoveel mogelijk in 
gezamenlijkheid en in afstemming met de gemeenten worden ingediend. Wat betekent dit voor de zelf-
standigheid van de lokale bibliotheek? Hoe vraaggericht kan die bibliotheek nog werken? Kan er nog 
sprake zijn van een eigen beleid nu er ook aansluiting moet zijn op de landelijke richtlijnen? 
In de jaarstukken staat dat er op het gebied van bibliotheekvernieuwing in 2006 weinig inhoudelijk goe-
de projecten zijn ingediend. Daarnaast hebben de omvorming van de PBc en de structuurdiscussie veel 
tijd in beslag genomen waardoor er weinig ruimte was voor inhoudelijke ontwikkelingen. Op pagina 10 
van de notitie staat dat de provincie een groot aantal projecten van het bibliothekennetwerk moest afwij-
zen. In de meeste gevallen betrof het projecten die inhoudelijk zonder meer in het beleid van biblio-
theekvernieuwing pasten, maar die mede tegen de achtergrond van de beperkte middelen een lagere 
prioriteit kregen omdat een meer concrete uitwerking gewenst leek. De passage in de jaarstukken 
strookt dus niet met de nu voorliggende notitie. Kan de gedeputeerde uitleg geven? 
Volgens spreker is marketing - een van de drie hoofdlijnen - een middel om iets uit te venten, maar geen 
inhoudelijk doel. Er wordt nogal wat geld voor uitgetrokken. Het minst wordt uitgegeven aan kwaliteit van 
de dienstverlening, terwijl dat nu net het aspect was waarop Drenthe het slechtst scoorde volgens de 
landelijke monitor bibliotheekvernieuwing. Het lijkt hem dat hierop forser moet worden ingezet. Voor de 
functionele verbreding ontbreekt in de notitie een duidelijke structuur. Het is voornamelijk oude wijn in 
nieuwe zakken. Het is slecht gesteld met de leesvaardigheid van de Nederlandse jeugd en op dit terrein 
kan de bibliotheek nog heel veel goed werk doen. Samenwerking met scholen is een must. 
Nagegaan moet worden wat er goed en wat er fout gaat. In het laatste geval breng je verbeteringen aan 
of je stopt ermee. Het ontgaat spreker waarom in dit hele proces zoveel geld en tijd moet worden ge-
stopt. Hoe oordeelt het college over de organisatie sinds januari 2007? Is het tevreden met de resultaten 
van de bibliotheekvernieuwing tot nu toe? 
 
Mevrouw KLIP antwoordt dat het college nog niet geheel tevreden is over de resultaten van de biblio-
theekvernieuwing. Er gaat overigens heel veel goed en het ontbreekt niet aan de inzet van betrokkenen. 
Er mogen echter wel een paar tandjes bij. De essentie van de bibliotheekvernieuwing was een paar jaar 
geleden dat er een lokaal probleem moest worden opgelost. De bibliotheken verloren immers erg veel 
lezers en waren niet de laagdrempelige informatievoorziening die alom werd gewenst. Dat had diverse 
oorzaken; één daarvan is dat bibliotheken te weinig deden aan de vernieuwing van hun basisbestand.  
Het landelijk beleid is gericht op bibliotheken van enige omvang die in staat zijn de vernieuwing vorm en 
inhoud te geven en de horizontale verbreding te realiseren. De provinciale bibliotheekcentrales zouden 
moeten worden omgevormd tot servicegerichte organisaties die innovatieve producten ontwikkelen voor 
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de bibliotheken. Een provinciale commissie heeft zich gebogen over de vraag hoe de landelijke visie kan 
worden vertaald naar de Drentse situatie. In Drenthe houdt elke gemeente haar eigen bibliotheek  
(basisbibliotheek). Er zijn dus nu twaalf basisbibliotheken.  
Goede samenwerking tussen de nieuwe PBc en de basisbibliotheken is van essentieel belang. Dat gaat 
volgens spreekster de goede kant op, maar het gaat nog niet snel genoeg. Het lijkt haar dat de provincie 
de komende tijd de regiefunctie wat strakker moet invullen. De PBc is hard bezig met de omvorming 
naar een provinciale serviceorganisatie. Dat gaat wel lukken, maar er moet wel druk op de ketel blijven.  
Er is nog geen besluit genomen over de mate van marktconformiteit van de diensten van de basisbiblio-
theken. Via de Algemene subsidieverordening (ASV) kan de provincie aandacht vragen voor de nood-
zaak van vernieuwing en verbreding.  
Er wordt nog niet voldoende samengewerkt tussen de twaalf basisbibliotheken, ook al is er sprake van 
een netwerk. De structuurdiscussie over dit netwerk moet worden beëindigd en het college is van plan 
een brief te sturen aan de twaalf bibliotheekbesturen met de vraag of zij zich in de nieuwe structuur 
kunnen vinden. Vervolgens wordt het voorgelegd aan de stuurgroep waarin de twaalf verantwoordelijke 
wethouders zitten.  
Gemeentelijke bibliotheken moeten het lokale opdrachtgeverschap ontwikkelen. Hier valt nog een slag 
te maken. Zo langzamerhand begint bij sommigen de indruk te ontstaan dat de gemeenten gedwongen 
worden iets te doen wat de provincie leuk vindt. Het hele proces is echter in het leven geroepen om 
gemeentelijke problemen op te lossen en die gemeenten moeten dan ook hun verantwoordelijkheid 
nemen. Er is voldoende gedaan om de gemeentelijke bibliotheken in staat te stellen vorm en inhoud te 
geven aan het Drentse bibliotheekmodel, ook al kan dat niet van vandaag op morgen. 
In het najaar van 2008 zal moeten worden nagegaan wat er terecht gekomen is van de voornemens. Er 
gaat inderdaad erg veel geld en menskracht in het vernieuwingstraject zitten. Het is van groot belang 
dat in dat traject de twaalf gemeentelijke bibliotheken hun taak en rol in de gemeente goed definiëren. 
Dat laatste moet dan tot uitdrukking wordt gebracht in hun relatie met de PBc. De PBc dient ook de ge-
meentelijke bibliotheken in hun personeelsbeleid, financiële zaken en dergelijke te ondersteunen.  
Er zal schriftelijk antwoord worden gegeven op de vraag over de provinciale bijdrage in de loonkosten 
van de PBc. 
Wat er gaat gebeuren als de basisbibliotheken geen producten van de PBc willen afnemen, is natuurlijk 
niet te voorspellen. Het ligt niet voor de hand dat dat gebeurt, maar de PBc moet er natuurlijk voor zor-
gen dat zij naar aanleiding van vragen van de bibliotheken aantrekkelijke producten levert. 
De gemeentelijke bibliotheken dienen hun beleid te formuleren in samenhang met het lokale bestuur, 
maar hebben natuurlijk ook hun eigen verantwoordelijkheid. 
 
12. Brief van GS van 8 maart 2007 over brief Commissariaat voor de Media over de Omroep-

nota "Goed bekeken! Provinciaal beleid voor de regionale omroep" 
 
De heer VAN DE BOER vindt dat het college op een heldere manier heeft gereageerd op de brief van 
het Commissariaat voor de Media (CvdM). Het is goed dat het college nog eens duidelijk heeft gemaakt 
dat de provincie zich alleen wenst bezig te houden met de bedrijfsvoering en niet met de inhoud van de 
programma’s. Het is van groot belang dat RTV Drenthe verantwoording aflegt over de besteding van 
publieke middelen als het gaat over de bedrijfsvoering. 
Komt er nog een reactie van het CvdM op de brief van het college? 
Spreker zal in afwachting van het debat in het najaar over de concessie 2008-2013 de ontwikkelingen 
met belangstelling volgen. 
 
Ook de heer KUIPERS kan zich vinden in de brief van het college. Hij wacht met spanning de verdere 
ontwikkelingen af. 
 
Mevrouw STIJKEL vindt de brief van het college bijzonder correct. 
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Mevrouw MASTWIJK was graag eerder op de hoogte gesteld van de Uitgangspuntennotitie en het  
Financieel handboek. In Goed Bekeken! wordt met geen woord gerept over beide documenten. Wordt 
dit stuk nog aangepast?  
Provinciale staten (PS) hebben inderdaad het budgetrecht. Worden zij nog voor april 2008 op de hoogte 
gesteld van het bekostigingsbesluit? 
Uit de brief van het college kan worden opgemaakt dat het CvdM de gehanteerde terminologie niet be-
grijpt. Het lijkt spreekster daarom gewenst dat de terminologie zodanig wordt aangepast dat er geen ruis 
ontstaat. 
Wat is de status van het eenmaal per jaar te houden gesprek met het PBO (Programmabeleid bepalend 
orgaan)? Het college wil gaan praten over programmering en plannen. Is dat geen inhoudelijke bemoei-
enis met de programma’s? Het PBO wordt geacht onafhankelijk te zijn en het is het CvdM dat controle 
uitoefent. Moet de provincie zich daar ook nog mee bemoeien? 
De passage over het Financieel Handboek en de ASV is erg verwarrend. De provincie dient zich ge-
woon aan de landelijke afspraken te houden. Wat is nu het daadwerkelijke verschil tussen het Finan-
cieel Handboek en de ASV? Zijn er gevolgen aan verbonden als de ASV verder gaat dan het Financieel 
Handboek? 
Welke sancties hangen de omroep boven het hoofd als zij de doelstellingen van de Omroepnota niet 
haalt? Wordt er gekort op de financiën als de kijk- en luistercijfers blijven dalen? 
Van het CvdM mag worden verwacht dat het weet hoe de vork in de steel zit in omroepland. Daarom 
roept spreekster het college op, nog eens goed te kijken naar alle op- en aanmerkingen en de nodige 
verduidelijkingen aan te brengen. In ieder geval zou de Omroepnota moeten worden aangepast. 
 
De heer BEERDA kan zich goed vinden in de reactie van het college op de brief van het CvdM. In het 
verleden waren de verhoudingen tussen RTV Drenthe en de provincie niet altijd even gemakkelijk. Nu 
de personele bezetting bij RTV Drenthe en de samenstelling van PS ook voor een deel is gewijzigd, zou 
er eens een gesprek moeten worden gevoerd over de vraag hoe beide partijen in de toekomst met el-
kaar willen omgaan. Wil het college daartoe het initiatief nemen? 
 
De heer LOOMAN verwacht geen antwoord van het CvdM op de reactie van het college. Over die reac-
tie is ook nog gecommuniceerd met RTV Drenthe en de omroep kan zich erin vinden. Wellicht is het 
goed om de suggestie van de heer Beerda te volgen en de gemaakte afspraken te bestendigen. Er is 
een roerige periode achter de rug, maar het lijkt erop dat de zon een beetje aan het doorbreken is. 
Na een lange discussie met Stichting Regionale Omroep, Overleg en Samenwerking (ROOS) is over-
eenstemming bereikt over de financiële verantwoording. De provincie gaf de voorkeur aan de Drentse 
aanpak via de ASV, maar is toch een andere weg ingeslagen nu het CvdM daar zo aan hecht. Daarvoor 
hoeft de Medianota niet te worden aangepast. 
Er is geen misverstand dat het PBO een orgaan van RTV Drenthe is. De provincie moet eens in de vijf 
jaar een bekostigingsverklaring afgeven en het lijkt spreker niet gewenst om vlak voor het aflopen van 
die termijn na te gaan denken over de inhoud van die verklaring. Voor tussentijdse monitoring is infor-
matie nodig, vandaar het jaarlijkse gesprek met het PBO. Het spreekt voor zich dat het daarbij niet gaat 
om de inhoud van de programma’s. Het gaat eerder om de vraag wat er terecht is gekomen van de 
voornemens van het PBO. De directie is uiteraard op de hoogte van deze gesprekken. De omroep valt 
onder de ASV, dus moet worden beoordeeld of de gestelde doelen zijn gehaald. 
 
TWEEDE TERMIJN 
 
De heer VAN DE BOER meent dat de provincie niet steeds opnieuw een discussie met het CvdM over 
dezelfde onderwerpen moet voeren. Dat zou de relatie met RTV Drenthe alleen maar kunnen vertroebe-
len. Spreker onderschrijft de suggestie van de heer Beerda om in gesprek te gaan met RTV Drenthe. 
Dan moet wel volstrekt duidelijk zijn wat het karakter is van dat contact, namelijk oriënterend. Er mag 
niet worden vooruitgelopen op de discussie in de staten over de nieuwe concessie. 
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Mevrouw MASTWIJK is blij met het duidelijke antwoord van de gedeputeerde over het PBO. Ook zij kan 
zich vinden in de suggestie van de heer Beerda. 
 
De heer LOOMAN zegt geen behoefte te hebben aan een voortzetting van de discussie met het CvdM. 
Hij gaat ervan uit dat ook het CvdM de brief van het college glashelder vindt.  
Als de commissie aangeeft wat zij wil bespreken met RTV Drenthe, wil het college wel een bemiddelen-
de rol spelen bij de organisatie van het werkbezoek. 
 
13. Brief van de Bestuurscommissie OCWZ van 15 februari 2007 over aanbieding Tussentijds 

Sociaal Rapport Drenthe 2006 
 
Mevrouw MUSTAMU volstaat met een algemene reactie. Het rapport geeft een goed beeld van de al-
gemene sociale situatie in Drenthe. Zorgelijk is dat de percentages vergrijzing en werkloosheid hoger 
zijn dan in andere provincies. Gelukkig is de werkloosheid onder de jongeren gedaald. Zuidoost-Drenthe 
is op velerlei gebieden nog te karakteriseren als probleemgebied.  
Door een toenemende verarming wordt steeds vaker een beroep gedaan op de schuldhulpverlening. 
Spreekster gaat ervan uit dat deze zaken worden uitgewerkt in het kader van het Collegeprogramma 
2007-2011.  
Positieve zaken zijn een goed sociaal netwerk, een positieve houding ten opzichte van mensen met een 
beperking, veel sportevenementen enz. 
Het aantal allochtone inwoners is gedaald, maar niet wordt aangegeven wat het percentage allochtonen 
is in de cijfers over armoede, sociale uitsluiting van allerlei zorgvormen en werkloosheid. Deze en ande-
re vragen zal spreekster nog voorleggen aan het ambtelijk apparaat. 
 
Mevrouw MASTWIJK vindt het een prima rapport dat goed kan worden gebruikt voor het beoordelen 
van beleidsplannen en voor eigen initiatieven. 
 
Mevrouw SMITH stelt vast dat armoede en jeugdwerkloosheid in Drenthe zorgpunten zijn. Het college 
moet daaraan extra aandacht besteden. Wat haar betreft wordt daarvoor extra geld uitgetrokken. 
 
Mevrouw PANNEKOEK vindt het een goede zaak dat er in de armoedeparagraaf een onderscheid wordt 
gemaakt tussen armoede in financiële zin en in de zin van sociale uitsluiting. De provincie heeft vooral 
op het laatste punt een taak.  
De AMK-cijfers in tabel 6.4 (Advies- en Meldpunt Kindermishandeling) geven een zorgelijk beeld. Wat 
denkt het college hieraan te gaan doen? 
Uit het rapport blijkt dat Zuidoost-Drenthe in alle opzichten een aandachtsgebied is. Vereenzaming 
speelt vooral bij oudere vrouwen en mensen met een lage opleiding. De jeugdwerkloosheid is in de hele 
provincie een groot probleem. Ook zou er extra aandacht kunnen worden besteed aan sportevenemen-
ten voor mensen met een relatief zware handicap. In het beleidsrapport wordt hieraan al de nodige aan-
dacht besteed en dus heeft spreekster goede hoop dat er in de Voorjaarsnota PLUS de nodige oplos-
singen zullen staan. 
 
Mevrouw HAARSMA antwoordt dat er op 1 januari 2006 62 personen op de AMK-wachtlijst stonden. Op 
1 maart 2007 waren dat er 3. Het gaat dan om personen die langer dan 5 dagen op onderzoek moeten 
wachten. Er is dus een forse inhaalslag gemaakt. 
 
14. Brief van GS van 22 maart 2007 over het rapport van de Bestuurscommissie OCWZ "Leven 

en wonen in Drenthe, 't kon minder" 
 

Mevrouw STIJKEL vindt het een erg goed rapport. Zelfs in Zuidoost-Drenthe krijgt de woonsituatie nog 
een 8. 
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De heer KUIPERS stelt vast dat de Drent zich senang voelt in de provincie. Het rapport geeft aan dat 
Drenthe een mooie provincie is om in te wonen, te werken en te recreëren. Wel wordt duidelijk dat er 
veel zorgen zijn over het bouwen in landelijke gebieden. De provincie moet in haar beleid zeker reke-
ning houden met dit signaal.  
 
De heer VAN DE BOER is blij met de positieve teneur van het rapport, maar benadrukt dat er geen re-
den is om achterover te leunen. Opvallend is dat in alle leeftijdscategorieën redelijk positieve reacties 
worden geuit.  
De eindconclusies zijn van groot belang, bijvoorbeeld die over de vereenzaming. Ze kunnen een rol 
spelen in toekomstige discussies over het provinciale beleid. De bijlage is erg interessant. Op dezelfde 
pagina wordt in de eerste plaats bepleit het vak Drents in te voeren op de scholen en in de tweede 
plaats iedereen aan te moedigen ABN te spreken. Deze combinatie moet een enorme uitdaging zijn 
voor het college. Spreker vindt vooral dat getracht moet worden de Drentse eigenheid te behouden. 
De ondertitel 't kon minder, kan ook worden gegoten in de vraag of het op bepaalde punten iets meer 
mag zijn. Spreker ziet dan ook de uitwerking van het collegeprogramma met belangstelling tegemoet. 
 
De heer VESTER heeft met erg veel waardering dit boeiende rapport gelezen. De positieve teneur 
overheerst, maar hij wil toch enkele kritische opmerkingen maken. Niet geheel duidelijk is hoe de waar-
dering van het openbaar vervoer moet worden gekarakteriseerd. Moet het luxer? Moet het frequenter? 
Spreker verwijst naar tabel 6.3. Zorgelijk is dat de groep jongeren van 12-29 jaar minder uitgesproken 
positief is dan de ouderen. Juist die groep heeft Drenthe hard nodig in de toekomst. De leeftijdscatego-
rie 30-49 jaar noemt nadrukkelijk het cultuuraanbod als verbeterpunt. Zorgelijk is ook dat veel Drenten 
liever geen "import" zien van allochtonen en "westerlingen". De provincie zou een bijdrage kunnen leve-
ren aan een mentaliteitsverandering op dit punt. Iedereen moet welkom zijn in Drenthe, niet alleen de 
toeristen. 
 
De heer BEERDA vindt het rapport lijken op een receptenboek: al naar gelang de politieke voorkeur, 
kan men er zaken uithalen die goed in het eigen verhaal passen. Het is wellicht verstandig om in een 
volgende rapportage een uitsplitsing te maken tussen landelijke gebieden en dichter bevolkte gemeen-
ten. Opvallend is dat het cultuuraanbod laag wordt gewaardeerd (figuur 2.1.) maar ook dat het laag 
scoort in belangrijkheid (figuur 3.1.) en dat hetzelfde geldt voor het openbaar vervoer. Wél staan in bei-
de categorieën veiligheid en groen/natuur/landelijke omgeving bovenaan. Dat laatste kan haaks staan 
op de noodzaak van woningbouw. Dat blijft een lastige discussie. Zo wordt in Leek/Roden over de rode  
contouren heen gebouwd. De vraag is nu wat het je waard is om, lezende het voorliggende rapport, die 
contouren te negeren.  
 
De heer VESTER wijst erop dat in het rapport ook staat dat, ondanks het feit dat beide items onderaan 
staan, openbaar vervoer en cultuuraanbod erg belangrijk worden gevonden. 
 
De heer BEERDA zegt dat hij zich heeft gebaseerd op beide staatjes. 
 
Mevrouw MASTWIJK stelt vast dat uit het onderzoek blijkt dat de Drenten zeer tevreden of misschien 
wel zeer bescheiden zijn. "Het kon minder" zegt natuurlijk erg veel. Gelukkig wordt ook aangegeven 
waar het beter kan. De provincie moet naar haar mening inzetten op werkgelegenheid en openbaar 
vervoer. Voor het overige vindt spreekster het rapport een handzaam naslagwerkje. 
 
15. Brief van GS van 28 maart 2007 over de Notitie vrijwillige inzet en mantelzorg 
 
De heer HEMSTEEDE vindt de notitie goed leesbaar. Hij vindt de doelen van de diverse projecten soms 
nogal vaag geformuleerd. Zo staat er bij een project: "meer vrijwilligers werven in vrijwillige thuishulp en 
zorg; eigen profilering beter maken en grenzen vrijwilligershulp vastleggen".  
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Vervolgens wordt gemeld dat het project eind 2006 is beëindigd. De vraag is nu of de gestelde doelen 
zijn gehaald en het geld nuttig is besteed.  
Een project Arbeid en mantelzorg bij tien bedrijven in Hoogeveen wordt gesubsidieerd met € 50.000,--. 
Eenzelfde project in Meppel krijgt echter geen subsidie omdat het een te lokaal karakter heeft. Kan de 
gedeputeerde dit uitleggen? 
Welke verantwoordelijkheid heeft het college voor het zorgtraject? In het voorwoord staat dat pas als de 
mogelijkheden voor de ondersteuning in de eigen directe omgeving uitgeput zijn, er een beroep kan 
worden gedaan op professionele voorzieningen. Hoe uitgeput moet iemand zijn voordat hij of zij profes-
sionele hulp kan vragen? En wat moet in dit verband worden verstaan onder "directe omgeving"?  
Er mag best een beroep worden gedaan op de eigen verantwoordelijkheid en de verantwoordelijkheid 
voor elkaar, maar dat laatste moet er wel zijn voordat je daarop een beroep kunt doen. En als dat niet 
het geval is, lijkt het min of meer op een bezuinigingsoperatie. 
Uit de notitie spreekt veel daadkracht: knelpunten in de ondersteuning van mantelzorgers zullen worden 
opgelost. Maar kan daar ook een datum bij worden genoemd? 
In 2008 valt er € 250.000,-- minder te besteden. Hoe denkt het college meer ambities met minder geld te 
realiseren? 
 
Mevrouw MASTWIJK constateert dat de notitie de start is van een beleidsherziening (pagina 4), maar 
dat op pagina 5 staat dat het een uitwerking is van het beleid uit het verleden.  
Het CDA kan van harte instemmen met de belangrijkste onderwerpen voor de toekomst (pagina 10). 
Vrijwilligerswerk is het hart van de samenleving. Ook in de provincies geven vrijwilligers handen en voe-
ten aan een groot deel van het welzijnsbeleid. Het vrijwilligerswerk door en voor ouderen, in scholen, 
kerken, sport, gehandicaptenwerk enz. verdient een volwaardige plaats. Vanuit haar regietaak moet de 
provincie de verantwoordelijkheid van mensen voor hun directe leefomgeving helpen vergroten.  
Het CDA is het ermee eens dat het provinciale beleid gericht is op de bevordering van inhoudelijke des-
kundigheid van vrijwilligers. De behoefte aan deskundigheid bij vrijwilligers blijft immers onverminderd 
groot. De beschikbaarheid van provinciale middelen voor deskundigheidsbevordering zal meer bekend-
heid moeten krijgen. Bezien moet worden in welke mate de provincie op dit punt stimulerend kan optre-
den. Het is vanzelfsprekend dat de provincie daarbij het oog heeft op zowel het algemene als het identi-
titeitsgebonden vrijwilligerswerk. De CDA-fractie kan zich vinden in de lijn die het college uitzet voor de 
vrijwillige inzet.  
Mantelzorgers voelen zich niet altijd gesteund door de overheid. Het CDA wil mantelzorgers ontlasten. 
Ook op provinciaal niveau moet daar hard aan worden gewerkt. Drenthe kent een uitstekend netwerk 
van mantelzorgers, maar er zijn nog wel enkele knelpunten. Zo is er behoefte aan meer respijtmogelijk-
heden voor mantelzorgers, bijvoorbeeld een midweekje weg, even winkelen of een avondje op bezoek 
bij familie of vrienden. Dan is er behoefte aan deskundige vervanging.  
De mantelzorgkrant zou met het oog op de p.r.-functie een grotere oplage moeten hebben. Verder zou 
er een bredere financiële ondersteuning moeten komen van fun-dagen voor jonge mantelzorgers. 11% 
van de Drentse jongeren is mantelzorger. Op fun-dagen kunnen zij met antwoorden op vragen en ge-
sprekken met lotgenoten worden ondersteund.  
Er moeten meer mantelzorgconsulenten komen die werkenden kunnen bijstaan met hulp en tijd en als 
intermediair tussen mantelzorg en vrijwilligers die willen bijspringen. Verder moet actief vrijwilligers wor-
den geworven. Mag ervan worden uitgegaan dat het op pagina 5 genoemde bedrag van € 150.000,-- 
juist voor deze zaken is bedoeld? 
Op pagina 23 mist spreekster de professionele hulp.  
Niet-professionele vrijwilligers zijn niet altijd bekend met de medische en fysieke behoeften van de  
patiënten. Projecten die daarin voorzien, worden niet gehonoreerd door het college. Spreekster geeft 
het college in overweging de € 40.000,-- wél te besteden, niet alleen voor Meppel maar over de hele 
provincie.  
Onderzocht moet worden of er nog witte vlekken zijn in Drenthe. Mantelzorg is een niet te verwaarlozen 
onderdeel van de zorg. De betekenis ervan zal alleen maar toenemen. Een professionele ondersteuning 
van die mantelzorg is van groot belang voor kwaliteit en continuïteit.  
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De economische waarde van mantelzorg wordt geschat op jaarlijks ongeveer € 230 miljoen. Het is dus 
de moeite waard om daar wat in te steken. 
 
Mevrouw STIJKEL is erg blij met deze notitie, vooral omdat de mantelzorg nadrukkelijk op de agenda 
wordt geplaatst. Zij kan zich volledig vinden in de op pagina 14 verwoorde visie dat vrijwilligersorganisa-
ties ondersteund worden bij de ontwikkeling en de uitvoering van projecten op het terrein van armoede-
bestrijding. Zij is erg ingenomen met de € 100.000,-- voor vrijwilligers die zich met achterstandsgroepen 
bezighouden.  
 
Mevrouw SMITH kan ermee instemmen dat de Stichting Leergeld niet een eenmalige impuls krijgt van 
€ 250.000,-- voor een organisatieopzet. In het kader van de armoedebestrijding kan dat geld veel beter 
worden besteed. 
Kan de gedeputeerde iets meer zeggen over het sportfonds dat is opgericht door het Bureau Jeugdzorg 
en Sport Drenthe? Dat fonds zou het dan mogelijk moeten maken dat ook kinderen uit achterstandsge-
zinnen kunnen sporten. 
Uit de notitie blijkt dat de schulden bij jongeren toenemen. Dit is een uitgelezen mogelijkheid om het 
voorstel van GroenLinks van een Klassenkas te promoten, ook al vindt het college dit een eerste ver-
antwoordelijkheid voor de scholen.  
Waaraan wordt het bedrag van € 5.000,-- besteed voor de voedselbanken? 
Een aantal jaren geleden heeft GroenLinks de mentorprojecten naar voren gebracht. STAMM heeft dat 
aangekaart bij de diverse scholen, maar het is nooit goed van de grond gekomen. Misschien is het tijd 
om dit initiatief weer eens uit de kast te halen. 
 
Mevrouw PANNEKOEK ondersteunt de beleidslijnen die in de notitie worden uitgestippeld. Zij wil graag 
dat er iets meer nadruk wordt gelegd op experimenten en deskundigheidsbevordering. Kan de provincie 
stimuleren dat mensen meer omkijken naar hun buren? Uitgangspunt van de WMO is dat niet direct 
professionele zorg wordt verleend, maar dat ook wordt gekeken naar mogelijkheden van informele hulp. 
 
De heer HEMSTEEDE vraagt waar de grens ligt. Kan zijn buurman bij hem aankloppen met de vraag 
om zorg omdat niemand anders het wil doen? 
 
Mevrouw PANNEKOEK antwoordt dat bij de indicatiestelling wordt gevraagd op hoeveel informele hulp 
de aanvrager kan rekenen en dat het moeilijk is een grens aan te geven. 
De Coördinatie Vrijwillige Thuiszorg en Mantelzorg (CVTM) financiert de ondersteuning van mantelzor-
gers maar ook de coördinatie van de hospices. Vanaf 2008 worden die gelden overgemaakt naar de 
gemeenten. Welke gevolgen heeft dit voor de hospices? Voorkomen moet worden dat er gaten vallen in 
de ondersteuning. 
Spreekster zegt verder dat ook de respijtzorg erg belangrijk is.  
Het is jammer dat de aandacht voor jongeren in armoedegezinnen zo weinig terugkeert in het beleid. De 
Stichting Leergeld kan hier een goede rol spelen door na te gaan hoe die gezinnen en jongeren verder 
kunnen worden geholpen zonder direct allerlei subsidies te verstrekken. Er zijn inmiddels diverse onder-
steuningsmogelijkheden voor jongeren ontstaan, maar die hebben te vaak het karakter van losse eind-
jes. Een meer integrale benadering lijkt gewenst. 
 
De heer VESTER sluit zich aan bij de woorden van mevrouw Smith. Het is een boeiende notitie, maar 
het stemt niet erg optimistisch. Er is immers sprake van een groeiend tekort aan jonge en nieuwe vrijwil-
ligers in de zorg en de hulpverlening, terwijl de vraag naar (mantel)zorg alleen maar zal toenemen. Er 
loopt nu een onderzoek naar vrijwillige inzet en mantelzorg in Drenthe. Hopelijk zal er ook een uitsplit-
sing in leeftijdscategorieën in voorkomen.  
De beschrijving van de plannen van het ministerie is nogal vaag. Heeft Drenthe ondertussen al enkele 
initiatieven overgenomen? 
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Mevrouw HAARSMA merkt op dat het college streeft naar een samenhang tussen de diverse beleids-
velden nu met ingang van 1 januari de WMO van kracht is geworden. De gemeenten hebben bij de uit-
voering van de WMO de eerste verantwoordelijkheid en de kans is groot dat zij verschillende accenten 
leggen. De notitie kan worden beschouwd als een opmaat naar een nota die samen met STAMM en de 
gemeenten zal worden opgesteld. Er is inmiddels een eerste inventarisatie gemaakt.  
Spreekster zal nagaan waarom wel voor Hoogeveen maar niet voor Meppel een subsidieaanvraag is 
gehonoreerd. 
In de Voorjaarsnota PLUS zal het college met voorstellen komen die betrekking hebben op de diverse in 
de notitie genoemde projecten. Een subsidieaanvrage voor Stichting Leergeld is afgewezen nu gemeen-
ten te kennen geven dat zij door de bomen het bos van regelingen niet meer zien. Wat de Stichting 
Leergeld wil doen, was al belegd.  
Het bedrag van € 5.000,-- voor de voedselbanken is bestemd voor de ontwikkeling van een website. 
 
16. Sluiting 
 
De VOORZITTER sluit om 17.22 uur de vergadering. 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn van 20 juni 2007. 
 
 
 
         , voorzitter 
 
 
 
 
         , commissiegriffier 
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TOEZEGGINGEN 
 
gedaan in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn, gehouden op 16 mei 2007 in het 
provinciehuis te Assen. 
 
Pagina 
 
6 Mevrouw HAARSMA zal nagaan waarom er geen aandacht is geweest voor openbaar vervoer 

voor minder mobiele doelgroepen. 
 
8 De heer MUNNIKSMA zal het culturele veld in Drenthe op hoofdlijnen in kaart brengen. 
 
11 Mevrouw KLIP zal schriftelijk antwoorden op de vraag over de provinciale bijdrage in de loon-

kosten van de PBc. 
 
17 Mevrouw HAARSMA zal nagaan waarom het project Arbeid en mantelzorg in Hoogeveen wel 

en eenzelfde project in Meppel geen provinciale subsidie krijgt. 
 

  



Lijst van toezeggingen Statencommissie Cultuur en Welzijn 
(tot en met vergadering van 16 mei 2007 bijgewerkt) 

 
 
 
Nr 

 
Datum 
toezegging 
 

 
Korte termijn (binnen 3 maanden) 
 

 
Afdoening
 

 

√

1. 24-05-2006 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de volgende commissievergade- 
ring meer informatie te zullen verschaffen over de 933 klachten  
en meldingen over de gezondheidszorg bij het IKG. 

 √ 

2. 05-07-2006 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe om op het vlak van het  
antidiscriminatiebureau de zaken voor 1 januari 2007 rond te  
krijgen. De commissie wordt van alle stappen op de hoogte  
gehouden. 

 √ 

3. 13-09-2006 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe bij het RPCP te informeren naar  
de financiering van de coaching bij de LFB. 

 √ 

4. 18-10-2006 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe onmiddellijk uit te zoeken wat de  
stand van zaken is bij de financiering van de coach van de  
Landelijke Federatie Belangenvereniging (LFB). 

 √ 

5. 18-10-2006 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zeg toe uit te zoeken of de prestaties bij  
de stimulerende marktkorting achterblijven bij de plannen in de  
nota Mensen in het middelpunt. 

 √ 

6. 16-05-2007 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zal nagaan waarom er geen aandacht is 
geweest voor openbaar vervoer voor minder mobiele  
doelgroepen. 

  

7. 16-05-2007 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zal nagaan waarom het project Arbeid en  
mantelzorg in Hoogeveen wel en eenzelfde project in Meppel  
geen provinciale subsidie krijgt. 

  

8. 12-04-2006 
SC CW 

De heer WEGGEMANS zegt toe de resultaten van het overleg  
met de gemeenten over de vraag of zij behoefte hebben aan  
een provinciale museumnota aan de commissie kenbaar te  
maken. 

 √ 

9. 05-07-2006 
SC CW 

De heer WEGGEMANS zegt toe een overzicht te verstrekken  
van wat de laatste subsidierondes bij het Actieplan  
cultuurbereik hebben opgeleverd. 

 √ 

10. 13-09-2006 
SC CW 

De heer WEGGEMANS zegt toe de staten te zullen informeren  
over het oordeel van het CvdM over de Omroepnota "Goed  
bekeken!” 

 √ 

11. 04-10-2006 
PS 

De heer WEGGEMANS zegt toe te willen onderzoeken of het  
mogelijk is tot 2010 uit provinciale middelen de ondertiteling  
van nieuwsprogramma's te bekostigen. Indien dit tegen een  
bescheiden bedrag kan, wil hij dit via een begrotingswijziging  
regelen. 

 √ 

12. 04-10-2006 
PS 

De heer WEGGEMANS zegt toe de door de heer Sluiter  
geopperde mogelijkheid om de Stichting Welzijn Doven  
Drenthe een aanvullend subsidie te verstrekken, waarmee zij  
ondertiteling bij de omroep kan regelen, te zullen onderzoeken. 

 √ 



13. 17-01-2007 
SC CW 

De heer WEGGEMANS zegt toe binnen twee tot drie weken de  
vragen over de PBc schriftelijk te beantwoorden. 

 √ 

14. 14-02-2007 
SC CW 

De heer WEGGEMANS zegt toe bij de Provinciale  
monumentenlijst een nader antwoord van GS aan het verslag  
toe te voegen over de vraag naar de noodzaak van een  
garantiefonds bij het revolving fund in geval eigenaren het  
geleende geld niet meer terug kunnen betalen.  

 √ 

15. 16-05-2007 
SC CW 

De heer MUNNIKSMA zal het culturele veld in Drenthe op  
hoofdlijnen in kaart brengen. 

  
16. 16-05-2007 

SC CW 
Mevrouw KLIP zal schriftelijk antwoorden op de vraag over de  
provinciale bijdrage in de loonkosten van de PBc. 

  
   

Lange termijn 
 

  

1. 19-10-2005 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe, in reactie op het Uitvoerings- 
programma jeugdzorg dat er een overzicht komt waarom  
bepaalde subsidies afgewezen worden. 

 √ 

2. 05-07-2006 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat het huidige college gaat  
proberen om het diversiteitsbeleid op de rails te krijgen.  

 √ 

3. 17-01-2007 
SC CW 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat de staten op de hoogte  
worden gehouden van de uitvoeringsagenda en de monitoring  
omtrent Drenthe beweegt! 

  

4. 24-05-2006 
SC CW 

De heer WEGGEMANS zegt toe op de consulent voor onder- 
steuning van koren en orkesten terug te komen in de  
gesprekken met Kunst & Cultuur Drenthe over het jaar 2007. 

 √ 

   
Moties 
 

  

1. 14-06-2006 
PS 

PS spreken uit dat het noodzakelijk is om met een bedrag van 
€ 150.000,-- de plannen van K&C te ondersteunen voor een 
periode van drie jaar, te weten 2007, 2008 en 2009 en dit 
bedrag te dekken uit de vrije ruimte voor 2006, met een 
jaarlijkse evaluatie van de gehouden uitmarkten. 

 √

2. 14-03-2007 
PS 

PS hebben het college van gedeputeerde staten verzocht het 
Drents Plateau in staat te stellen het tijdschema te versnellen 
door € 200.000,-- extra ter beschikking te stellen voor 
aanstelling van personeel en na te gaan op welke wijze het 
provinciaal apparaat in staat kan worden gesteld om tot de 
gewenste versnelling te komen en daarover zo nodig nader 
overleg met PS te plegen. 

  

 


